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Napad w biały dzień

REKLAMA

W samym centrum miasta oko-
ło godz. 13.30 doszło do napadu 
na sklep odzieżowy. Na szczęście 
ekspedientka wykazała się zim-
ną krwią i logicznym myśleniem. 
Nic poważnego jej się nie stało. 
Napastnik poniesie karę. 

5 kwietnia ekspedientka 
w Podkowie przeżyła chwile gro-
zy. Do sklepu wszedł mężczyzna 
i poprosił ekspedientkę o pomoc 
w wybraniu bluzki dla dziewczy-
ny. Rozmowa trwała kilka minut 
i na początku wyglądała zupełnie 

normalnie. 
- Kiedy powiedział, że chce kupić 
bon na 400 złotych, wydało mi się 
to podejrzane, bo nie wyglądał na 
kogoś, kto dysponuje taką kwotą, 
dlatego wycofałam się za biurko - 
relacjonuje kobieta. - W tym mo-
mencie zaczął mnie szarpać i po-
pychać. W końcu wepchnął mnie 
do przebieralni i włożył rękę do 
szuflady, w której trzymamy pie-
niądze. Przytrzasnęłam mu rękę 
tą szufladą. Napastnik chyba my-
ślał, że sobie ze mną nie poradzi 
i wyjął nóż, wtedy się wycofałam 

i powiedziałam, że tu są kamery, 
że wszystko się nagrywa. Przestra-
szył się i uciekł z pieniędzmi. 
Kobieta została zraniona, ale nie 
wie czy to napastnik drasnął ją 

nożem, czy też skaleczyła się na 
przykład o zamek kurtki. Emocje 
w chwili napadu były ogromne. 
- Kiedy wyjął nóż, przestałam my-
śleć o pieniądzach, tylko o swoim 

bezpieczeństwie - mówi. - Pewnie 
gdyby wbiegł z nożem do sklepu 
i zażądał pieniędzy, dałabym mu 
je. W rzeczywistości mnie zasko-
czył, bezpośrednio zaatakował, 
dlatego musiałam się bronić. 
Policja po kilku godzinach za-
trzymała sprawcę. Okazał się nim 
30-letni wałczanin. Mężczyzna 
jest dobrze znany policjantom, 
przyznał się do winy. Ukradł w su-
mie kilkadziesiąt złotych. 
mk
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Czekając na galę

Podczas nadzwyczajnej sesji 
Rady Miasta radni uchwalili 
zmiany w budżecie i co za tym 
idzie przyznali 150 tysięcy na 
organizację bokserskiej gali 
z udziałem Krzysztofa Gło-
wackiego w Wałczu.
O tym, że w naszym mie-
ście kibiców pięściarstwa, 

a w szczególności Krzysztofa 
„Główki” Głowackiego, nie 
brakuje można było się prze-
konać podczas powitania wał-
czanina po zwycięskiej walce 
o tytuł mistrza świata, czy 
też po liczbie kibiców, którzy 
wyjeżdżali dopingować pię-
ściarza podczas walk organi-
zowanych w innych miastach. 
Wtedy Wałcz wręcz żył bok-
sem i boks był jednym z głów-
nych tematów rozmów.
Obecnie do 12 maja pozosta-
ło już niewiele czasu, więc 
jak najszybciej powinny roz-
począć się - być może trudne 
- negocjacje na temat orga-
nizacji gali, a od ich wyniku 
będzie zależało, ile impreza 
będzie tak naprawdę koszto-
wać i czy będzie można coś 

zaoszczędzić.  
Sprawca całego „zamiesza-
nia”, czyli  Marek Matela, ma 
w tej materii chyba największe 
doświadczenie i niewątpliwie 
mając w środowisku pięściar-
skim mnóstwo znajomych 
mógłby wiele pomóc. Jednak 
burmistrz Bogusława Towa-
lewska stwierdziła krótko, że 
ratusz nie potrzebuje pośred-
ników. Podczas ostatniej sesji 
padła nawet propozycja jedne-
go z radnych, aby obecny na 
widowni Marek Matela przed-
stawił radnym i kierownictwu 
ratusza swój punkt widzenia 
na te kwestie. Przewodni-
czący RM Zdzisław Ryder 
zauważył jednak, że obecnie 
wszystko leży w kompeten-
cjach Urzędu Miasta i to wy-
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łącznie urzędnicy powinni 
zajmować się sprawą. Znając 
jednak doświadczenie i talent 
Marka Mateli do organizacji 
takich pięściarskich imprez 
aż prosi się, aby również jego 
osobę włączyć do komitetu 
organizacyjnego. Lecz czy 
Bogusława Towalewska po-
zwoli sobie na to, aby jeden 
z jej najgroźniejszych kon-
kurentów politycznych i kon-
trkandydat do zajęcia fotela 
burmistrza promował się za 
publiczne pieniądze, wyda-
je się nie do pomyślenia. Do 
tego w roku wyborczym. 
Z tego samego względu pod 
znakiem zapytania może sta-
nąć również to, czy Marek 
Matela zostanie poproszony 
o prowadzenie wałeckiej gali. 

I na nic mogą zdać się opi-
nie, że jest on jednym z lep-
szych w Polsce spikerów 
ringowych. Wprawdzie pol-
skim Michaelem Bufferem 
jeszcze nie został, ale dobry 
show umie poprowadzić. 
Kto w tej politycznej walce 
- pani burmistrz czy jej ad-
wersarz zwycięży, dopiero 
się przekonamy.  
Pozostaje nam czekać na 
podpisanie umowy, a jej 
szczegóły powinniśmy po-
znać już niedługo. Kiedy 
w grę wchodzą publiczne 
pieniądze, wszystko winno 
być transparentne i nie bu-
dzące wątpliwości.
piotr

W minioną środę (4 bm.) odbył się Dzień 
Otwarty w Biurze Powiatu Wałeckiego 
ARiMR w Mirosławcu. Celem akcji było 
zapoznanie rolników z eWnioskiem  oraz 
poznanie pracy biura.

Oprócz rolników placówkę odwiedziły dzieci 
ze i szkół i przedszkoli powiatu wałeckiego: SP 
w Tucznie, SP w Strącznie oraz mirosławiec-
kiego przedszkola. Kierownik biura Bartosz 
Zasada wraz z przedstawicielami Zachodnio-
pomorskiej Izby Rolniczej Powiatu Wałeckie-
go, Powiatowej Komendy Państwowej Straży 
Pożarnej oraz Powiatowej Komendy Policji 
w Wałczu zorganizowali dla gości wiele atrak-
cji. Strażacy i policjanci przeprowadzili po-

gadanki na temat bezpieczeństwa na wsi oraz 
w ruchu drogowym. Ponadto dzieci zostały na-
grodzone upominkami za przygotowanie prac 
plastycznych na temat bezpieczeństwo na wsi. 
Sponsorami upominków byli: ARiMR, Rada 
Powiatu Wałeckiego ZIR oraz Zachodniopo-
morski Urząd Wojewódzki.
- Poprzez zorganizowanie Dnia Otwartego i za-
proszenie dzieci ARiMR chce podkreślić, jak 
istotna jest rola rolnictwa, dzięki któremu wsie 
rozwijają się zmieniają na lepsze - podkreśla 
B. Zasada. - A tu ważne jest bezpieczeństwo na 
wsi, zwłaszcza dzieci. Dlatego w trakcie im-
prezy rozdawano dzieciom odblaski oraz mate-
riały promocyjne z numerem alarmowym 112.
Oprac. mk

ARiMR 
szeroko otwarty

REKLAMA
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Wyjaśnienie
W numerze 288 tygodnika Extra Wałcz tekst Kafkowska sytuacja został błędnie zilustrowany. 

Zdjęcie zamieszczone w gazecie przedstawia inną działkę niż tę, którą opisywał artykuł. 
Za tę pomyłkę przepraszamy wszystkich zainteresowanych. 

Redakcja

Nowy ambasador miasta
W jaki sposób miasto może 
odwdzięczyć się osobom, fir-
mom i instytucjom za promo-
cję i rozwój? Jednym z takich 
działań ma być nadanie tytułu 
ambasadora. 

W tym roku ten zaszczytny ty-
tuł zostanie przyznany Lechowi 
Krukowskiemu i firmie Cymes. 
Taką decyzję podjęła kapituła 
na poniedziałkowym (9 bm.) 
spotkaniu. W skład gremium 
weszli przedstawiciele samo-
rządu, instytucji kultury, wałec-
kiej uczelni wyższej i mediów. 
Główny cel stanowienia tego 
tytułu ma na celu uhonorowanie 
osób, które poprzez swoją pracę 
i osiągnięcia osobiste wpływa-
ją na wizerunek miasta, przy-

czyniając się do jego promocji 
w kraju lub za jego granicami. 
Przedsięwzięciu przyświeca 
idea wskazania na niezmierną 
ważność takich wartości, jak 
m.in. potrzeba identyfikacji 
ze swoim miastem rodzinnym 
i jego mieszkańcami oraz godną 
jego reprezentację na zewnątrz.
Kandydatura właściciela firmy 
Cymes został przyjęta jedno-
głośnie - bez jakichkolwiek za-
strzeżeń.
Kandydaci do tytułu mogą być 
zgłaszani przez instytucje pu-
bliczne, radnych Rady Miasta 
oraz organizacje pożytku pu-
blicznego i także podmioty go-
spodarcze.
PK
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OGŁOSZENIA DROBNE
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LOKALE, NIERUCHOMOŚCI:

PRACA:

RÓŻNE:

Wynajmę sklep na 
ul. Kilińszczaków 
tel: 67 258 26 84.

Sprzedam nowe bezczynszowe miesz-
kanie, 
40 m2, 3150zł/m2, 
tel. 882 093 640.

Wynajmę lokal, 
tel. 725 929 462.

Sprzedam garaż z kanałem na Dolnym 
Mieście, 
tel. 662 362 939.

Sprzedam działkę w centrum 
Człopy, nad rzeką Cieszynką, 
pow. 1550 m2. 80% przeznaczone na 
budownictwo 
i usługi, 20% - zieleń parkowa (nad 
rzeką). 65 zł/m2, do negocjacji. 
600 354 909.

TANIO SPRZEDAM
Pawilon handlowy (20m2)
Tel. 501 464 027

Sprzedam dom na Raduniu 
pow. 107 m kw bliźniak 
tel. 662798199

Wynajmę kiosk „ Lotto” przy ul. Wojska 
Polskiego. 
Tel. 662 798 199

Wynajmę lub sprzedam:
- sklep w Wałczu o pow. 300m2 (aktualnie 
sklep meblowy)
- 2 hale magazynowe w Kołatniku (po 
400m2każda)
- działkę budowlaną ok.1500m2 z budyn-
kiem gospodarczym, uzbrojoną(woda, 
energia elek., istal. gazowa)
tel. 602 497 237

Zakład Komunikacji Miejskiej 
Sp. z o.o w Wałczu, ul. Budowlanych 9.

1. Oferuje do wynajęcia halę warsztatową 
o powierzchni 220 m2.
- pomieszczenie idealnie nadające się na 
prowadzenia działalności produkcyjnej 
czy magazynowej.
Warunki najmu do uzgodnienia.
Tel. kont. 67/2584435

Sprzedam działkę w Strącznie nad jezio-
rem Raduń, około 50 arów, 
tel. 668 007 433.

Sprzedam lub wynajmę lokal użytkowy 
o pow. 146m2 w centrum Jastrowia w 
Domu Handlowym. Tel. 693 028 020

Poszukuję pokoju do wynajęcia
Tel. 698-868-940

PRACA. Opiekunki seniorów 
w Niemczech. Legalna praca, składki 
ZUS od średniej krajowej, dobra pensja w 
ramach jednej czytelnej umowy, 
kursy j. niemieckiego bez opłat. 
Zadzwoń  514 781 838. 
Promedica24

Zatrudnię traktorzystę, gospodarstwo w 
okolicach Wałcza, wymagane:
odpowiedzialność i dyspozycyjność. Mile 
widziane doświadczenie oraz umiejętność 
jazdy kombajnem.
Tel. 509 159 549

Zatrudnię kierowcę -wymagane prawo 
jazdy kategorii B ,praca w Niemczech sa-
mochodem IVECO do 3,5 t proszę dzwo-
nić po godzinie 16:00 tel.798 559 979

Przyjmę do pracy w lodziarni na rynecz-
ku. CV prosimy wysyłać na maila 
machowscy84@wp.pl. 
Tel. 694683367

ABOost w Holandii zatrudni mężczyzn, 
kobiety i młodzież:
do prac w ogrodnictwie , praca w 
szklarniach i na sortowniach warzyw, na 
polach  oraz w przemyśle.
Praca sezonowa dla młodzieży na 
wakacje.
Rekrutację prowadzi Pośrednik, ul. 
Kościuszki 12A, Wałcz. tel. 67-258 4108, 
lic.4933,
Aktualne oferty na www.posrednictwo-
holandia.pl

Firma budowlana oferuje:
- usługi ogólnobudowlane
- wykończenia wnętrz
Tel. 501 676 082

Remonty, wykończenia 
mieszkań, 
tel. 739 531 694.

Usługi ogólnobudowlane, 
remonty mieszkań, 
tel. 662 332 515.

Biuro Matrymonialne ,,Dana”, 
tel. 695 062 020.

Kredyty, pożyczki dla każde-
go! Pozabankowe 
i Bankowe.Wysoka przyzna-
walność, 
tel. 513 840 863.

Remonty i wykończ-
nia wnętrz 
tel. 504 160 153

Kurs języka niemieckiego dla 
opiekunów osób starszych – 
BEZ KAUCJI! Start kursu 
11.08. Ilość miejsc ograniczo-
na. Po kursie gwarantowana 
praca. 
Piła – 514 781 838

FHU PROFIL Wałcz oferuje 
regulację okuć, konserwację 
okien i uszczelek, (wszyst-
kich typów 
i marek)
Zapraszamy : 
tel. 67 250 05 90

Sprzedam samochód Daewoo 
Tico 1997r. , przebieg tylko 
72000 km, stan dobry, 2 kom-
plety kół. 
Tel. 508665916

Sprzedam wózek inwalidzki 
elektryczny. Tel. 661 116 521

REKLAMA

Ogłoszenia drobne: 99 gr za słowo.

Wynajmę mieszkanie w centrum, nowe 
budownictwo, 45 m2, 2 pokoje, osobna 
kuchnia, umeblowane, tel. 607 654 053.

Wynajmę lokal użytkowy przy ul. 
Kościuszki 27 (przy Hotelu Biały Do-
mek). Powierzchnia 128m2. Na niskim 
parterze, wejście od ulicy, miejsca 
parkingowe, zaplecze WC + kuchnia, 
klimatyzacja. Kwota najmu 5500zł (do 
negocjacji). 
Tel: 501-230-631

Sprzedam działkę w Zdbicach 777m2. 
Dobra cena. Tel. 669 734 882

Sprzedam mieszkanie na ul. Królowej 
Jadwigi, I piętro, 60m2. Tel. 536 321 415

praca- www.tbswalcz.pl- zakładka praca

Poszukuję mieszkania do wynajęcia. 
Tel. 692 397 032
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Maria Aniela Snarska
Genowefa Drabińska
Daniel Kociuba
Waldemar Sola
Czesław Zieniewicz

Irena Szymczak
Jerzy Krasowski 
Roman Jałocha 
Krystyna Janina Zborowska

Wojciech Kamil Szymański
Nela Lena Domańska
Antonina Barańska

REKLAMA

Areszt za znęcanie
Policjanci z Wałcza zatrzy-
mali 59-letniego mężczyznę, 
który znęcał się psychicznie 
i fizycznie nad swoją rodziną. 
Sąd zdecydował o umieszcze-
niu sprawcy w areszcie na trzy 

miesiące.

Mundurowi podczas interwencji 
ustalili, że mężczyzna po raz ko-
lejny wszczął awanturę. Pijany 
wałczanin znieważał słowami 

wulgarnymi, popychał, kopał, 
szarpał i uderzał, a także groził 
żonie i swoim dorosłym dzie-
ciom. 59-latek został zatrzyma-
ny i przewieziony do komendy. 
Mężczyzna usłyszał zarzut znę-

cania się nad rodziną. Wczoraj 
(5 kwietnia) wałecki sąd za-
decydował o aresztowaniu go 
na trzy miesiące. Sprawca za 
popełnione przestępstwo od-
powie w warunkach recydywy, 

bo w przeszłości był już karany 
za znęcanie się. Teraz grozi mu 
kara do 7 lat pozbawienia wol-
ności.
Oprac. mk

Nielegalny tytoń 
i papierosy

6200 papierosów oraz 10,5 kg 
tytoniu bez znaków akcyzy 
ujawniono w wałeckim garażu.

Znalezisko ujawnili 5 kwietnia 
funkcjonariusze Zachodniopo-

morskiego Urzędu Celno-Skarbo-
wego w Szczecinie. Uszczuplenie 
podatkowe związane z nielegal-
nym obrotem produktami tyto-
niowymi oszacowano na 33 tys. 
zł. Mężczyzna, który posiadał 

nielegalne produkty tytoniowe, 
usłyszał zarzut popełnienia prze-
stępstwa skarbowego. Sprawa 
znajdzie swój finał w sądzie.
Oprac. mk

Złoty 
Czarek

Cezary Goszczyński, uczeń Szko-
ły Podstawowej nr 1 w Wałczu, 
znalazł się w gronie 30 najlep-
szych młodych matematyków z 
całej Polski w swojej kategorii 
wiekowej. Jako laureat 
Konkursu Matematycznego „Pan-
gea”, organizowanego przez Mię-
dzynarodową Szkołę Meridian, 

Czarek otrzymał złoty medal, 
nagrodę pieniężną oraz możli-
wość skorzystania ze stypendium 
naukowego na kształcenie w Mię-
dzynarodowej Szkole Meridian w 
Warszawie. Ucznia do konkursu 
przygotowała Monika Biesiada. 
Oprac. AK
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Zapal się na niebiesko
Pod takim hasłem 2 kwietnia 
obchodzony jest Światowy 
Dzień Świadomości Autyzmu. 
Ponieważ w tym terminie wy-
padły święta, obchody przenie-
siono na 7 kwietnia. I słusznie 
- pogoda wyjątkowo sprzyjała.

W Wałczu Dzień Świadomo-
ści Autyzmu obchodzony jest 
od czterech lat, organizatorem 
jest Stowarzyszenie Wspierania 
i Rozwoju Dzieci, Młodzieży 
oraz Osób Dorosłych z Auty-
zmem i Zaburzeniami Pokrew-
nymi oraz ADHD „Drużyna 
Ananasów i Przyjaciele”. Akcja 
tradycyjnie odbyła się na placu 
przed Wałeckim Centrum Kul-
tury, gdzie mieszkańcy przycho-
dzili w strojach z niebieskimi 
elementami na znak solidarności 
z osobami z autyzmem. 

Organizatorzy przygotowali 
atrakcje dla dzieci; rozdawano 
niebieskie balony, panie ze Sto-
warzyszenia Kobiet Aktywnych 
i Twórczych „Ewa” malowały 
chętnym buzie, było też  malo-
wanie kredą oraz wspólne wy-
konywanie innych prac plastycz-
nych. Dużym zainteresowaniem 
cieszył się pokaz udzielania 
pierwszej pomocy. Pracownicy 
OREW Wałcz - Stowarzyszenia 
Radość z Życia zaprezentowali 
bajkę „Sanatorium”, która po-
kazała, że wsparcie najbliższych 
osób to bezcenna terapia. Z ko-
lei członkowie Stowarzyszenia 
Rumor z aktorami Teatru Inaczej 
przygotowali happening „Obli-
cza autyzmu”.
- Celem naszej akcji jest prze-
kazanie mieszkańcom Wałcza 
zagadnień związanych z auty-

zmem - mówi prezes stowa-
rzyszenia „Drużyna Ananasów 
i Przyjaciele” Jerzy Karczewski. 
- Cieszymy się, że świadomość 
rośnie, dzięki temu osoby z zabu-
rzeniami ze spektrum autyzmu są 
lepiej rozumiane i akceptowane 
w społeczeństwie. Oprócz tego 
rodzice mogą wcześniej zwrócić 
uwagę na niepokojące sygnały 
w rozwoju dzieci. Często do nas 
dzwonią, pytają, proszą o kontakt 
ze specjalistami. Zdecydowanie 
świadomość istnienia takiego za-
burzenie rośnie.
Jak podkreśla prezes J. Karczew-
ski, wprost proporcjonalnie do 
rosnącej świadomości „zwy-
kłych ludzi”, maleje świadomość 
i empatia powiatowych zespołów 
do spraw orzekania o niepełno-
sprawności.
- Trzeba tutaj wyjaśnić jedną 
kwestię. Autyzm jest zaburze-
niem, nie jest chorobą, więc 
nie można się z tego wyleczyć, 
można jedynie poprawić funk-
cjonowanie takiej osoby po-
przez wsparcie i terapię. Dla 
członków tych zespołów, jeśli 
dziecko wygląda „normalnie”, 
potrafi się ubrać i komunikować, 
jest sprawne, nic mu nie dolega 
i nie potrzebuje wsparcia - iry-
tuje się J. Karczewski. - Trzeba 
pamiętać, że jeśli dziecko nie ma 
orzeczonej niepełnosprawności, 
ma to wpływ m.in. na kwestie fi-
nansowe i możliwość terapii, np. 
brak możliwości wyjazdów  i do-
finansowania turnusów rehabili-
tacyjnych. Nie należy się wtedy 

dodatek pielęgnacyjny w oszała-
miającej kwocie 153 zł i świad-
czenie opiekuńcze w wysokości 
ok. 1400 złotych. Co ważne, przy 
tego typu dysfunkcjach jeden 
z rodziców musi być wyłączony 
z pracy zawodowej. A to bar-
dzo krótkowzroczne, bo pewne 
niepokojące sygnały w rozwoju 
dziecka można zaobserwować 
już w wieku dwóch lat, a autyzm 
diagnozuje się w wieku mniej 
więcej 3 lat. Takie dziecko ma 
w związku z tym dużo większe 
szanse w przyszłości na prawie 
normalne funkcjonowanie w spo-
łeczeństwie i na rynku pracy.
J. Karczewski podkreśla, że 
Wałcz i powiat wałecki jest pu-
stynią, jeśli chodzi o pomoc psy-
chiatryczną  i psychologiczną  
dla osób z zaburzeniami ze spek-
trum autyzmu i nie tylko. 
- Jedyną placówką jest Poradnia 
Psychologiczno-Pedagogiczna, 
która jest obciążona do granic 

możliwości. Dlatego zmuszeni 
jesteśmy korzystać  z gabinetów 
prywatnych poza terenem Wał-
cza, bo w Wałczu takich nie ma.  
A  koszty terapii  rosną - rozkła-
da ręce J. Karczewski. - Zasiłek 
opiekuńczy i pielęgnacyjny, któ-
rego orzecznicy i tak nie chcą 
przyznawać, biorąc pod uwagę 
fakt, że jedno z rodziców zwy-
kle nie pracuje, to tylko kropla 
w morzu potrzeb. Jak powiedział 
jeden z psychiatrów, macie pań-
stwo pecha, autyzm to zaburze-
nie dla bogatych.
Pozostawienie osób ze spektrum 
autyzmu (nawet tych najlepiej 
funkcjonujących) bez solidnego 
wsparcia i terapii powoduje, że 
po wielu latach są one osobami 
zależnymi, z wieloma problema-
mi wtórnymi, niezdolnymi do 
prowadzenia samodzielnej egzy-
stencji czy podjęcia pracy.

REKLAMA

Czytelnicy pytają

Hydrozagadka
Pytanie
Dlaczego od zimy na wałeckim 
targowisku nie ma wody? Sprze-
dajemy ludziom żywność i wodę 
musimy wozić sobie sami w ba-
niakach. Kiedy sytuacja wróci do 
normy?

Handlujący na wałeckim rynecz-
ku

Odpowiedź
Zakład Gospodarki Komunalnej 
informuje, że woda na targowi-
sku miejskim na okres zimowy 

jest zakręcana z uwagi na zabez-
pieczenie przed mrozami. Te-
goroczne przymrozki dłużej się 
utrzymywały, dlatego też wodę 
mogliśmy odkręcić dopiero w 
kwietniu. Osoby prowadzące han-
del mają dostęp do wody w zloka-

lizowanym na terenie targowiska 
szalecie miejskim. 
Barbara Świętoń, specjalista ds. 
adm.-gosp  socjal.

Spostrzeżenie
W poniedziałek (10 bm.), niecałą 

godzinę po tym jak wysłaliśmy 
pytanie w imieniu handlujących 
do ZGK, z kranów wałeckiego 
targowiska znów popłynęła woda.
Oprac. mk
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Nieco z opóźnieniem odnoszę się 
do tekstu jaki bodaj dwa numery 
temu zamieścił red Marcin Ko-
niecko opatrując go tytułem jed-
nego z niedawnych hitów kino-
wych Listy do M. Zanim przejdę 
do meritum odniosę się do kwe-
stii nieco spóźnionej odpowiedzi. 
Z jednej strony napięty terminarz 
zajęć uniemożliwił mi szybszą re-
akcję. Z drugiej zaś dość zawiła 
w treści polemika redaktora Ko-
niecki. 
Oczywiście to moja subiektyw-
na ocena. Nie mam ani dzien-
nikarskiego doświadczenia ani 
praktyki co nie zmienia faktu, że 
jestem namiętnym czytelnikiem. 
Uwielbiam felietony i wszelkie-
go rodzaju polemiki cechujące się 
lekkością pióra, błyskotliwymi 
porównaniami, czasem ironią czy 
nawet złośliwością. Warsztatowo 
niestety daleko Panu redaktorowi 
do poziomu przynajmniej akcep-
towalnego dla średnio wyrobione-
go czytelnika. Bo lekkości pióra 
ciężko się w tym dopatrzyć, tym 
bardziej przejrzystości, błyskotli-
wości czy ironii. Porównania jeśli 
się trafiają przystają do rozpraw-

ki w gimnazjum niż do redaktora 
lokalnej prasy. Jeśli  Pan redaktor 
uważa, że zdanie, na temat dy-
plomu wolontariusza cyt. „Wy-
jaśniam proszę się skupić - leżał 
na wycieraczce” było błyskotliwe 
i dowcipne to współczuję takie-
go poczucia humoru. Bo w mojej 
ocenie było to zwyczajnie cham-
skie.  Obawiam się ponadto, że 
wbrew temu, co Pan pisze to wła-
śnie Pan ma problemy z zaakcep-
towaniem i przyjęciem krytyki. 
Zapewniam Pana, że osobiście nie 
mam problemu z krytyką. Decy-
dując się kandydować na urząd 
burmistrza Wałcza miałam świa-
domość tego, że moja osoba nie-
ustannie będzie poddawana oce-
nie oraz właśnie krytyce. Zdradzę 
też Panu, Panie Marcinie, że zde-
cydowanie bardziej cenię rzeczo-
wą krytykę niż nieszczere przy-
takiwanie. Mało tego, rzeczowe 
argumenty są w stanie wpłynąć na 
zmianę mojego stanowiska. 
I teraz Panie Marcinie niech Pan 
się mocno skupi i postara się 
przyswoić, że to co Pan i gazeta 
od dłuższego czasu robi nie ma 
nic wspólnego z krytyką. Są to 

subiektywne oceny i postrzeganie 
rzeczywistości przez jeden pry-
zmat - doprowadzenia do zmia-
ny na stanowisku burmistrza, 
Zgodnie z zasadą, że kłamstwo 
powtarzane tysiąc razy staje się 
prawdą, tak w gazecie powielany 
jest obraz            o złym burmi-
strzu, źle zarządzającym miastem  
i skonfliktowanym z radnymi.  
Przy czym obraz ten wytwarzany 
jest, o czym sugerowałam, po-
przez manipulacje informacjami. 
Poprzez dodanie pewnych przy-
miotników czy nawet komentarzy 
odredakcyjnych budowany jest 
negatywny obraz burmistrza lub 
urzędu. Zwróciłam Panu już na 
to uwagę i nie doczekałam się od-
powiedzi. Bo wie Pan doskonale, 
że mam rację, a ponadto że jest to 
niezgodne z prawem prasowym, 
które jasno reguluje konieczność 
oddzielenia komentarza od tekstu 
informacyjnego. 
Tekst od którego zaczęła się ta 
polemika jest tego jaskrawym 
przykładem. Cóż z niego wynika? 
Że młodzi ludzie zaangażowani 
politycznie po stronie najprawdo-
podobniej jednego z przyszłych 

kandydatów na burmistrza Wałcza 
dostarczają do ogrzewalni odzież. 
Złe miasto i źli urzędnicy nie od-
wiedzają ogrzewalni, a nawet nie 
chcą dać pieniędzy na zakup po-
trzebnego alkomatu. „Zapomniał” 
Pan dodać, że owa ogrzewalnia 
powstała właśnie z inicjatywy 
tego złego burmistrza           i urzę-
du. Że to Miasto wyremontowało 
pomieszczenia i Miasto płaci sto-
warzyszeniu za jego prowadze-
nie. Zapomniał Pan wyjaśnić, że 
ogrzewalnia rozpoczęła działal-
ność z pewnym opóźnieniem co 
wiąże się z oszczędnościami za 
jej prowadzenie. I właśnie z tych 
oszczędności miał zostać zaku-
piony alkomat. Dlaczego Pan „za-
pomniał”? Bo psuje „fajny” tekst, 
w którym można dokopać burmi-
strzowi? Bo paru  znajomych Re-
dakcji zainteresowanych atakami 
na moją osobę nie poklepie po 
plecach? Nie zadzwoni z gratula-
cjami: rewelacja!  Ale jej  dowa-
liłeś!?
Starał się Pan w swojej polemice 
zestawić dwie z goła różne sytu-
acje. Pierwsza to fakt zwołania 
konferencji w ogrzewalni podczas 

przekazania odzieży. Coś, co trud-
no mi zaakceptować i czemu da-
łam wyraz. Z drugiej strony przy-
pomniał pan jak naście lat temu 
finansowałam obiady dla potrze-
bujących . I nie jest Pan w stanie 
zrozumieć, tego że to iż informo-
wała o tym prasa nie wynikało 
z mojej inicjatywy. Nie chwaliłam 
się tym sama i nie zabiegałam 
o pisanie. Tym bardziej nie zwoły-
wałam konferencji ani nie robiłam 
sobie fotek z korzystającymi z po-
mocy osobami czy nawet w  miej-
scu gdzie pomoc była udzielana. 
To taka drobna, subtelna różnica 
wynikająca                    z wrażli-
wości. A być może też z przeko-
nania, że w kampanii wyborczej 
nie można przekraczać pewnych 
granic. 
Zaczęłam od tytułu jakim opatrzył 
Pan swój tekst. Pozwoliłam sobie 
również sparafrazować tytuł po-
pularnego polskiego serialu - M 
jak miłość! Oczywiście jestem re-
alistką i w takie cuda nie wierzę. 
Na razie w Pana wydaniu jest M 
jak... mało obiektywnie.

Burmistrz Miasta Wałcz
Bogusława Towalewska

M jak...
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W restauracji pan prosi 
o pączki, kelnerka przynosi, 
a facet do niej:  
- Za te słodkie pączki całuje 
panią w rączki.  
Chwile później znów woła 
kelnerkę i prosi o ciasteczka, 
kelnerka przynosi, a on do 
niej tak:  
- Za te słodkie ciasteczka 
całuję panią w usteczka.  
Po chwili ze stolika obok 
słychać:  
- Panie, zamów, że pan 
wreszcie zupę!

-Wychodzi żona z łazienki 
i mówi z płaczem: 
- Dwie kreski. 
Mąż na to: 
- U mnie też słaby zasięg.

O czwartej nad ranem 
u profesora dzwoni telefon. 
Profesor dobiera i słyszy:  
- Śpisz?  
- Śpię - odpowiada zaspany 
profesor.  
- A my się chłopie jeszcze 
uczymy!

Przychodzi mężczyzna do 
klubu i pyta się kelnera:  
- Mam 20 zł co pan poleca?  
A kelner na to:  
- Inną restaurację.

Rozmawia dwóch pijaczków: 
- Ciekawe dlaczego dali mi 
ksywkę Dżin? Pewnie dlate-
go, że wszystko mogę? 
- Nie, stary, po prostu gdy 
tylko ktoś odkręca butelkę, 
Ty od razu się pojawiasz

REKLAMA

REKLAMA

Najlepsi aktorzy z Kornelówki
W ramach Międzynarodowego 
Dnia Teatru w WCK odbył się 
Powiatowy Przegląd Teatrów 
Amatorskich. Laureatem tego-
rocznych została grupa teatralna 
z SP1 i spektakl pt. ,,Samotny 
wśród ludzi”, która będzie repre-
zentować nasz powiat na prze-
glądzie wojewódzkim w połowie 
maja br. Wyróżnienie otrzymała 
grupa teatralna z SP4 oraz młod-
sza grupa teatralna także z SP1.
Oprac. mk
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Centrum Informacji Turystycznej 
czynne:

wtorek – piątek od godz. 10:00 – 17:00
sobota od godz. 09:00 – 16:00

Szczegółowe informacje odnośnie 
wszystkich imprez, zajęć, warsztatów 

oraz kółek zainteresowań 
będzie można uzyskać 

w Centrum Informacji Turystycznej  
i Kulturalnej (hol WCK) pod 

nr tel. 67 381 95 60 lub na stronie 
internetowej www.wck.info.pl

27.04.2018 r. godz. 18:00 
Teatr CAPITOL 

„Kiedy kota nie ma …” 

26.05.2018 r. godz. 18:00
FRANZ LEHAR Wesoła Wdówka 

Terminarz kina „Tęcza”

2018-04-27 do: 2018-05-10
Avengers: Wojna bez granic

USA / 16 zł 

od: 2018-04-20 do: 2018-04-26 
| Luis i obcy | Dania / 13 zł

od: 2018-04-20 do: 2018-04-26 
| Tomb Raider | USA, WIELKA 

BRYTANIA / 16 zł

od: 2018-04-20 do: 2018-04-26 
| Kształt wody | USA / 16 zł

od: 2018-04-13 do: 2018-04-19 
| Wieczór gier | USA / 16 zł

od: 2018-04-13 do: 2018-04-19 
| Player One | USA 

od: 2018-04-06 do: 2018-04-12 
| Player One PREMIERA | USA 

od: 2018-03-30 do: 2018-04-05 
| Podatek od miłości 

| POLSKA /16 zł

od: 2018-03-30 do: 2018-04-05 
| Czarna pantera | USA / / 16 zł

od: 2018-03-30 do: 2018-04-05 
| Jaskiniowiec | Francja / b/o /

Już w najbliższą sobotę (14 
marca) w Wałeckim Centrum 
Kultury o godzinie 18:30 od-
będzie się koncert, na którym 
wystąpią 2Magic, Peter Warhol 
i Collegium Elemente. 

Koncert zostanie poprzedzony 
spotkaniem z muzykami o godzi-
nie 17:00, także w WCK. Będzie 
można porozmawiać z Marcinem 
Charmacińskimz zespołu 2MA-
GIC, z Piotrem Gmurem (Peter 
Warhol Zmaza) i Kubą Pietrowia-
kiem (Collegium Elemente).  
Koncert jest częścią programu 
„Muzyka jako profilaktyka uza-
leżnień”, którego głównym orga-
nizatorem jest Klub Abstynentów 
Korona. 
To stowarzyszenie od lat dzia-
łające na terenie miasta pomaga 
wyjść z nałogu a później wytrwać. 
To wydarzenie ma posłużyć mie-
dzy innymi do podniesienia świa-
domości, że w uzależnienie może 
wpaść każdy i to niezależnie od 
statusu społecznego czy material-
nego. 
PK

Muzyka jako profilaktyka uzależnień

Warto podróżować
Od 8 kwietnia w Muzeum Zie-
mi Wałeckiej można oglądać 
niezwykle barwną wystawę 
„Odkrywanie świata. Podróże 
Elżbiety Dzikowskiej i Tony’ego 
Halika”. 

Pamiątki i zdjęcia zgromadzone 
na wystawie zostały przywiezio-
ne z podróży przez T. Halika i E. 
Dzikowską, pochodzą ze zbio-
rów Muzeum Podróżników im. 
T. Halika w Toruniu. Oczywiście 
w MZW dostępny jest zaledwie 
ułamek zbiorów podróżników, 
w Toruniu jest ich kilkanaście ty-
sięcy. 
- W tym roku przypada 20. rocz-
nica śmierci Tony’ego Halika, 
niedawno wyszła jego biografia, 
temat jest ciągle interesujący. 
W czerwcu duża wystawa po-
święcona temu podróżnikowi ma 
się odbyć w Toruniu, cieszymy 
się, że wcześniej choć część zbio-
rów można oglądać u nas - mówi 
kustosz wystawy, Marlena Ja-
kubczyk z MZW. - Na wystawie 
można oglądać to, co pasjonowa-
ło podróżników i co najchętniej 
z sobą przywozili. E. Dzikowska 

przywoziła zawsze biżuterię et-
niczną i stroje ludowe, a T. Halik 
nakrycia głowy. Co ciekawe, obo-
je to nosili. Mamy na wystawie 
bluzkę, w której podróżniczka 
prowadziła program „Pieprz i wa-
nilia”. Z ciekawszych przedmio-
tów mogę wymienić także część 
kolekcji kluczy do hotelowych 
pokojów, w których nocowali bo-
haterowie wystawy. 

Jak zdradziła M. Jabkubczyk, 
E. Dzikowska wciąż przywozi 
z podróży klucze, choć ma z tym 
coraz większy problem. Nie wy-
nika to z faktu, że obsługa zwraca 
uwagę na ten proceder, ale dlate-
go, że zostały zastąpione kartami 
magnetycznymi. Ogromnym za-
interesowaniem zwiedzających 
cieszyły się też zdjęcia E. Dzi-
kowskiej, przedstawiające dwa 

etiopskie plemiona. 
Wernisaż wpisuje się w obchody 
tegorocznej Nocy Muzeów, któ-
rej tematem będą podróże. Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z pla-
nem, w maju MZW podczas Nocy 
Muzeów odwiedzi E. Dzikowska. 
Na pewno do Wałcza przyjedzie 
Mirosław Wlekły, autor najnow-
szej biografii T. Halika. 
mk
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Akt wmurowany
W samo południe w asyście 
kompanii honorowej oraz 
w obecności licznie przybyłych 
gości odbyła się uroczystość 
wmurowania aktu erekcyjne-
go pod budowę nowej siedziby 
Komendy Powiatowej Policji 
w Wałczu.

Chociaż mury komendy sięgają 
już pierwszego piętra, dopiero 5 
kwietnia  zorganizowano uroczy-
stość wmurowania aktu erekcyj-
nego.
Do Wałcza przybyli między inny-
mi podsekretarz stanu w Minister-
stwie Spraw Wewnętrznych i Ad-
ministracji Paweł Szefernaker, 
wicewojewoda Marek Subocz 
oraz komendant wojewódzki 
policji w Szczecinie insp. Jacek 
Cegieła. Nie zabrakło wałeckich 
funkcjonariuszy z komendantem 
powiatowym policji insp. Zbi-
gniewem Podhorodeckim a także 
przedstawicieli wszystkich gmin-
nych i powiatowego samorządu.
Odegrano hymn, wciągnięta na 
maszt flagę, odczytano również 
tekst samego aktu. Został on 

wraz z tytułami niektórych re-
gionalnych i jednej  lokalnej ga-
zety, a mianowicie Extra Wałcza, 
a także wydań branżowych poli-
cji, które opisywały budowę no-
wej komendy umieszczony w me-
talowej tubie i wmurowany przy 
planowanym wejściu do budyn-
ku. Były przemówienia, podzię-
kowania oraz zapewnienia, że za 
niespełna dwa lata nowa, miesz-

cząca się przy ul. Zdobywców 
Wału Pomorskiego 90 A, siedziba 
wałeckiej policji zostanie oddana 
do użytku.  
Koszt wybudowania nowej ko-
mendy to w sumie 21,5 mln zło-
tych. Środki na ten cel pochodzą 
z budżetu państwa i zostały za-
gwarantowane ustawą z dnia 15 
grudnia 2016 r. o ustanowieniu 
„Programu modernizacji Policji, 

Straży Granicznej, Państwowej 
Straży Pożarnej i Biura Ochrony 
Rządu w latach 2017-2020”.
Ogromne znaczenie dla powodze-
nia inwestycji miało przekazanie 
działki pod budowę nowej ko-
mendy przez starostę wałeckiego 
oraz zabezpieczenie środków na 
przygotowanie projektu inwesty-
cji przez jednostki samorządu te-
rytorialnego z powiatu.
Za projekt nowej siedziby KPP 
w Wałczu odpowiada Invest Pro-
jekt Zachód Sp. z o.o., a głównym 
wykonawcą budowy jest firma 

MIRBUD S.A. Skierniewice.
Inwestycja ma niewątpliwie duże 
znaczenie nie tylko dla powia-
tu wałeckiego, ale także całego 
garnizonu zachodniopomorskiej 
Policji. Dzięki niej wałeccy poli-
cjanci oraz mieszkańcy powiatu 
będą mogli korzystać z wszyst-
kich udogodnień i wysokich 
standardów, jakie gwarantuje no-
woczesny kompleks budynków. 
W jednostce służbę pełni 116 
policjantów i 25 pracowników 
cywilnych.
piotr
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Zwolennik pracy bez przerwy

Z nowym ordynatorem oddziału 
chirurgii urazowo-ortopedycz-
nej 107 Szpitala Wojskowego 
Zdzisławem Rożnowskim roz-
mawia Aleksandra Kisielewska.

Proszę się krótko przedstawić 
naszym Czytelnikom, bo nie 
wszyscy mieli okazję Pana po-
znać. 
- Stanowisko ordynatora objąłem 
po wygranym konkursie w paź-
dzierniku 2017 roku. Jestem czło-
wiekiem, który pracuje jako orto-
peda od 37 lat. Studia medyczne 
ukończyłem w Wojskowej Akade-
mii Medycznej w 1989 roku, staż 
podyplomowy odbyłem w Łodzi 
w Szpitalu Klinicznym. Po stażu 
trafiłem do jednostki wojskowej 
w Dziwnowie i od 1990 r. rozpo-
cząłem I stopień specjalizacji z 
chirurgii urazowej i ortopedii w 
Szpitalu Powiatowym w Kamie-
niu Pomorskim. Po trzech latach 
zdałem egzamin I stopnia i roz-
począłem specjalizację II stop-
nia w 109 Szpitalu Wojskowym 
w Szczecinie. Po czterech latach 
uzyskałem tytuł specjalisty i pra-
cowałem jednocześnie w wojsku 
jak i w szpitalu Powiatowym w 
Kamieniu Pomorskim - początko-
wo na oddziale ortopedycznym, a 
później jako ortopeda na oddziale 
chirurgicznym. Po pewnym czasie 
zdecydowałem się na opuszczenie 
pracy w wojsku i podjąłem pracę 
jako ortopeda w Szpitalu Powia-

towym w Kamieniu Pomorskim. 
Po odpracowaniu tam ładnych kil-
ku lat i mając okazję wyjazdu na 
zachód, zdecydowałem się na wy-
jazd do Anglii. To był rok 2004, 
jeszcze przed wstąpieniem Polski 
do Unii Europejskiej. Złożyłem 
dokumenty do Angielskiej Izby 
Lekarskiej i oczekiwałem na re-
jestrację oraz możliwość podjęcia 
pracy. Chyba jako jeden z pierw-
szych  lekarzy z Polski uzyskałem 
pozwolenie na wykonywanie za-
wodu lekarza i specjalisty orto-
pedy w Anglii. Pracowałem tam 8 
lat. Nabierałem doświadczenia na 
oddziałach chirurgii urazowej i or-
topedii, zasadniczo specjalizując 
się w chirurgii kończyny dolnej, 
czyli protezy biodra, protezy kola-
na i chirurgii stopy. Dodatkowym  
moim hobby ortopedycznym  jest 
chirurgia ręki, którą zajmuję się z 
przyjemnością i dużym zaintere-
sowaniem. Po powrocie do Polski 
pracowałem w szpitalu w Słubi-
cach, gdzie praktycznie budowa-
łem oddział ortopedii od podstaw. 
Stworzyłem zespół ludzi, którzy 
pracowali z dużym zaangażo-
waniem i dobrymi wynikami. Z 
różnych powodów życiowych 
opuściłem szpital w Słubicach i 
po kilkuletniej pracy w różnych 
szpitalach zdecydowałem się na 
przystąpienie do konkursu na or-
dynatora do tutejszego szpitala. 

Jakie było Pana pierwsze wra-

żenie po przyjeździe do Wałcza? 
- Miasto znam od dawna. Po stu-
diach, za namową mojego świet-
nego nauczyciela ortopedii, zo-
stałem skierowany do tutejszego 
szpitala w celu podjęcia specjali-
zacji - niestety nic z tego nie wy-
szło, ale jak widać mój los zato-
czył koło - praca w Wałczu była 
mi pisana. To miasto bardzo mi się 
podoba. Nie lubię dużych aglome-
racji, gwaru, ścisku i permanent-
nych korków, dlatego też patrzę z 
nadzieją na budowę obwodnicy, 
która wniesie dużo dla tutejsze-
go środowiska. Wałcz to piękne 
miasto położone wśród jezior i 
lasów. Jestem fanem jazdy rowe-
rowej, więc chętnie skorzystam z 
tutejszych ścieżek rowerowych. 
Myślę, że w małym miasteczku 
jest łatwiej żyć, życie jest spokoj-
niejsze. 

Jak widzi Pan „swój” oddział po 
tych kilku miesiącach pracy? 
- Nie ma co narzekać, ani źle mó-
wić o poprzednikach. Na pewno 
mój poprzednik był człowiekiem 

zasłużonym dla tego oddziału i 
dużo dla niego zrobił, natomiast z 
perspektywy pół roku mojej pra-
cy tutaj widzę, że troszkę brako-
wało świeżego powiewu. Z całą 
pewnością ortopedia poszła dużo 
dalej przez tych kilka, kilkanaście 
lat i chcąc być na bieżąco, trzeba 
dużo więcej wnieść w ten oddział, 
co usilnie próbuję ze swoimi asy-
stentami zrobić. Pozyskałem ze-
spół złożony z ambitnych i praco-
witych lekarzy, którzy - jak sądzę 
- skorzystali na tej zmianie. Na 
pewno przybyło nam wszystkim 
więcej pracy.  Jestem zwolenni-
kiem pracy bez przerwy i uprze-
dzałem asystentów, nad którymi 
objąłem przywództwo, że na pew-
no nie będą narzekać na jej brak. 

Jakie przypadki najczęściej tra-
fiają na oddział?
- Jestem zdziwiony i jednocześnie 
zadowolony, że mamy stosunko-
wo mało przypadków urazowych 
w porównaniu do innych szpitali. 
Zdarzają się one rzadko, z czym 
na bieżąco sobie radzimy. Naj-
częściej pacjenci hospitalizowa-
ni w naszym oddziale cierpią na 
zmiany zwyrodnieniowe stawów 
kolanowych i biodrowych i ich 
liczba w kolejce oczekujących na 
wymianę, czyli tak zwaną pro-
tezoplastykę ciągle rośnie. Opty-
mistyczne jednak jest to, że po 
dokładnym sprawdzeniu i weryfi-
kacji mamy jedną z najkrótszych 
kolejek do tego typu procedur - na 
chwilę obecną jest to około rok 
oczekiwania.

Czy jest coś, czym chciałby Pan 
się pochwalić?
- Chcę stworzyć tutaj oddział, 
który będzie dawał sobie radę z 
większością przypadków ortope-
dycznych. Zacząłem wprowadzać 

nowe techniki operacyjne. To co 
już robię od lat, wprowadzam tu w 
Wałczu: są to nowe techniki pro-
tezoplastyki stawu kolanowego, 
czyli tzw. proteza stawu kolano-
wego połowicza, która jest dobrą 
alternatywą dla ludzi młodych, 
żeby utrzymać jak najdłużej ich 
sprawność. Uczę swoich asysten-
tów tej techniki i przynosi to do-
bre rezultaty. Następną bolączką, 
nie tylko tego szpitala, ale także 
tego środowiska, jest chirurgia 
stawu ramiennego. Bóle barków 
są nagminne, specjalistów nie 
ma, a jeśli są, to w dużych mia-
stach i najczęściej w prywatnych 
klinikach. W związku z tym za-
prosiłem do współpracy lekarza, z 
którym pracowałem przez pewien 
okres czasu w szpitalu w Draw-
sku Pomorskim. Jest to młody, 
ambitny człowiek wyoperowany, 
jeśli chodzi o chirurgię stawu ra-
miennego i nie tylko. W oparciu 
o jego doświadczenie zaczęliśmy 
wykonywać zabiegi chirurgii ar-
troskopowej stawu ramiennego, 
jak np. rekonstrukcję stożka ro-
tatorów. Muszę powiedzieć rów-
nież o zabiegach artroskopowej 
rekonstrukcji więzadła krzyżowe-
go kolana, zabiegach rewizyjnych 
wymiany zużytych protez biodra 
i kolana, które są jednymi z bar-
dziej rozległych zabiegów narzą-
du ruchu, wymagających dużego 
doświadczenia od całego zespołu 
naszego oddziału. Przy wydatnej 
pomocy i wsparciu dyrekcji szpi-
tala ściągamy nowy sprzęt, wdra-
żamy  nowe techniki operacyjne, 
aby nasi pacjenci nie musieli szu-
kać pomocy w innych miastach.
Dziękuję za rozmowę i życzę 
powodzenia na nowym stanowi-
sku.
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Przełajowy 
powiat

Ponad 150 uczestników wzięło 
udział w powiatowych Igrzy-
skach Dzieci i Młodzieży w 
drużynowych biegach przełajo-
wych.

W zorganizowanej 9 kwietnia 
w Chwiramie przez nauczycieli 
wychowania fizycznego miejsco-
wej szkoły podstawowej imprezie 
rywalizowały reprezentacje szkół 
podstawowych z terenu powia-
tu. Szkoda, że tylko 7 placówek 
zdecydowało się przysłać swoje 
zespoły, tak jakby w innych szko-
łach nie prowadzono zajęć z wy-
chowania fizycznego.
Dziewczęta i chłopcy walczyli w 
dwóch kategoriach wiekowych, 

dystans wahał się od 600 do 1800 
metrów.
W roczniku 2005 -2007 najlepsi 
wśród chłopców i dziewcząt oka-
zali się uczniowie wałeckiej SP nr 
5. Natomiast w kategorii wieko-
wej 2002 -2004 bezkonkurencyj-
ni, zarówno wśród dziewcząt, jak 
i chłopców okazali się reprezen-
tanci SP w Mirosławcu. 
Zespoły, które zajęły pierwsze 
miejsca, będą reprezentować 
nasz powiat podczas wojewódz-
kich igrzysk, które odbędą się 17 
kwietnia w Gryfinie.
piotr

Gala jednak w Wałczu
Podczas nadzwyczajnej sesji Rady 
Miasta radni uchwalili zmiany 
w budżecie miasta, przeznaczając 
150 tysięcy na organizację bok-
serskiej gali w Wałczu. Nie obyło 
się bez dyskusji, w końcu projekt 
przeszedł większością głosów.

6 kwietnia w sali sesyjnej stawi-
ło się 18 z 21 radnych a także całe 
kierownictwo ratusza z burmistrz 
Bogusławą Towalewską na czele. 
Porządek obrad obejmował 5 punk-
tów, lecz najważniejszy był projekt 
uchwały o zmianach w budżecie. 
Po zgłoszeniu autopoprawki przez 
skarbnika rozpoczęła się dyskusja. 
Głównie pytano o promocyjne od-
działywanie gali i jakie korzyści dla 
miasta może przynieść organizacja 
imprezy. 
- Gala ma być transmitowana przez 
TVP Sport - mówiła wiceburmistrz 

Joanna Rychlik-Łukasiewicz.  - 
Cała relacja będzie prowadzona 
z Wałcza, więc będzie to promocja 
miasta.
- Pięć lat temu przy okazji poprzed-
niej gali huczało o Wałczu nie tylko 
w Polsce, Europie, lecz również za 
oceanem - mówił Krzysztof Pio-
trowski. - Tak więc kolejna gala bę-
dzie znakomitą okazją do promocji 
naszego miasta i regionu.
- Jakoś ten huk po poprzedniej 
gali nie przełożył się na powstanie 
w mieście nowych miejsc pracy i na-
pływu inwestorów - ocenił Bogdan 
Pomorski. - Nie jestem przeciwny 
tej imprezie, lecz pytam skąd wziąć 
na nią pieniądze. W planach ratusza 
jest jeszcze tyle imprez, a środków 
brakuje. Tyle razy poruszałem wie-
le problemów, których załatwienie 
ułatwiłoby życie mieszkańcom, lecz 
brakowało pieniędzy. Natomiast na 

galę znalazły się natychmiast. 
- Jeżeli dobrze organizuje się jed-
ną imprezę, organizatorzy kolejnej 
zgłaszają się tym chętniej - riposto-
wał Zdzisław Ryder. - Natomiast co 
do rozwoju miasta, można przejść 
się po Wałczu i zobaczyć, jak się 
dobrze rozwija.
Radni przy 17 głosach za oraz jed-
nym wstrzymującym - i nie był to 
głos Bogdana Pomorskiego - przy-
jęli uchwałę o zmianach w budże-
cie.
piotr, fot. archiwum
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Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Calisia Kalisz 17 39 68-23
2. Spójnia Świdwin 16 37 64-17
3. Zawisza Grzmiąca 18 33 37-30
4. SAD Chwiram 16 32 39-32
5. Hubertus BB 15 28 46-22 
6. Wiarus Żółtnica 17 27 56-36
7. Redłovia Redło 16 25 54-32
8. Sokół Suliszewo 17 23 39-27 
9. Orzeł Łubowo 15 23 46-29

10. Mechanik Turowo 17 22 37-36
11. Pionier Borne 15 19 23-39
12. GROM Szwecja 15 17 22-30 
13. Drzewiarz Świerczyna 15 11 27-60
14.  LEGION Strączno 17 8 27-65
15. JEDNOŚĆ Tuczno 16 4 13-120

6.liga

Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Lech Czaplinek 19 46 57-30
2. Pogoń Połczyn 19 37 58-37
3. ORZEŁ Wałcz 17 35 39-14
4. Wieża Postomino 18 33 68-34
5. Astra Ustronie 17 32 56-17
6. Mechanik Bobolice 17 28 58-39
7. Wiekowianka Wiekowo 17 28 32 -29
8. Błonie Barwice 18 27 51-42 
9. Kotwica II Kołobrzeg 19 24 40-61

10. Darłovia Darłowo 18 21 29-28
11. Saturn Mielno 18 19 30-50
12. KORONA Człopa 17 19 24-27
13. Sława Sławno 18 18 30-41
14. MIRSTAL Mirosławiec 18 14 36-81
15. Olimp Złocieniec 18 12 25-49
16. Victoria Sianów 18 11 29-83

5.liga

Walczący o awans do piłkar-
skiej 4. ligi wałecki Orzeł zrobił 
kolejny krok pokonując u sie-
bie Wiekowiankę, choć gospo-
darzom szło jak po grudzie. 
Korona i Mirstal ulegli rywa-
lom, a w derbowym pojedynku 
w 6. lidze Sad okazał się lepszy 
od Legionu. Wygrał również 
Grom, a Jedność po raz kolejny 
doznała bolesnej porażki.

5. liga
Orzeł Wałcz - Wiekowianka 
Wiekowo 2:0 (0:0)
Bramki: Jaworek, Rhuan.
Widać, że zbliżają się wybory, 
ponieważ Bogusława Towalew-
ska wraz ze swoją zastępczynią 
na godzinę przed meczem od-
wiedziła stadion z gospodarską 
wizytą. Prezes klubu Dariusz Ba-
ran oprowadzał obie panie po bu-
dynku i trybunach, a kibice, któ-
rzy w liczbie ponad 200 zasiedli 
w ławkach, nie szczędzili często 
krytycznych komentarzy.
O pierwszej połowie można po-
wiedzieć, że się odbyła. Wpraw-
dzie gospodarze mieli wiatr 
w plecy i przeważali, lecz goście 
umiejętnie wybijali rywali z ryt-
mu. Schemat gry był jeden. Wał-
czanie atakowali, rozgrywali piłkę 
w środku pola i długą, a ponadto 
wysoką centrą starali się zagrać 
futbolówkę na pole karne gości. Ci 
wybijali piłkę jak najdalej, miej-
scowi ją przyjmowali i wszystko 
zaczynało się od początku. Prze-
rywnikiem były tylko niecelne 
strzały piłkarzy Orła. Po lądującą 
daleko pod płotem piłkę bramkarz 
Wiekowianki podążał lekkim tru-
chtem, oszczędzając w ten sposób 
czas. Wszystko wyglądało jałowo 
i bezbarwnie.
Po zmianie stron wałczanie nadal 
przeważali i w 50. minucie Jawo-

rek wykorzystał rzut karny podyk-
towany za zagranie ręką w polu 
karnym przez jednego z piłkarzy 
gości. Później gospodarze stwo-
rzyli kilka groźnych sytuacji, lecz 
nawet we trzech, mając przed sobą 
tylko bramkarza rywali, nie po-
trafili tego wykorzystać. Ponadto 
Krzyżaniak nieczysto trafił w pił-
kę będąc kilka metrów od bramki, 
a Rhuan zdobył  gola, lecz był na 
ofsajdzie. Dopiero w 90. minucie 
ten sam zawodnik wyszedł na sa-
motnego golkipera przyjezdnych 
i choć goście reklamowali „spalo-
nego”, arbiter bramkę uznał.
- W pierwszej połowie czystej gry 
było chyba tylko 15 minut - sko-
mentował spotkanie trener Orła 
Dariusz Pilip. - Rywale wybija-
li piłkę jak najdalej od własnej 
bramki, a my biegaliśmy po nią po 
całym stadionie. Należy przyznać, 
że większość walczących z nami 
zespołów gra bardzo asekuracyj-
nie i zawsze są to trudne spotka-
nia. Do tego zbyt często graliśmy 
wysoką piłką, a to nie przynosiło 
efektów. Zdarzają się takie mecze 
i należy cieszyć się z trzech punk-
tów.

Lech Czaplinek - Korona Czło-
pa 2:0 (1:0)
Pomimo tego że piłkarze Koro-
ny wiedzieli, że z liderem nie ma 
żartów, nie zagrali asekuracyjnie 
i stworzyli okazje do zdobycia 
gola. Ponadto - jak zapewniają 
gości - arbiter wyraźnie faworyzo-
wał gospodarzy i to zaważyło na 
wyniku. W pierwszej odsłonie Fe-
derowicz i Dzikowicz po centrach 
z kornera uderzali na bramkę, 
lecz golkiper Lecha był na miej-
scu, a kilka strzałów zostało za-
blokowanych. W 35. minucie po 
szybkim rozegraniu rzutu wolne-
go lechici otworzyli wynik, a po-

nieważ goście twierdzili, że faulu 
nie było, na murawie zapanowała 
nerwowa atmosfera. Piłkarze Ko-
rony mieli pretensje do arbitra 
i w drugiej odsłonie nie potrafili 
się pozbierać. Były kłopoty z kon-
struowaniem składniejszych akcji, 
ponadto mnożyły się niecelne po-
dania, a błędy arbitra dodatkowo 
podgrzewały atmosferę. Kiedy 
w 80. minucie miejscowi po rzu-
cie rożnym i strzale głową zdobyli 
drugą bramkę, było po meczu.

Mirstal Mirosławiec - Victoria 
Sianów 1:4 (0:2)
Bramka: Mirstal - Muzyka.
Goście już w 10. minucie obję-
li prowadzenie, a przy tej stra-
cie nie bez winy był bramkarz 
gospodarzy. Kwadrans później 
jeden z piłkarzy Victorii popisał 
się znakomitym uderzeniem z po-
nad 20 metrów i zdobył drugie-
go gola. Kilka minut po zmianie 
stron w zamieszaniu przyjezdni 
podwyższyli wynik i dopiero za-
wodnicy MIrstalu ruszyli do ata-
ku. W 70. minucie Muzyka otrzy-
mał przypadkowe podanie, minął 
dwóch rywali i trafił w długi róg. 
Gospodarze uwierzyli i jeszcze 
mocniej nacisnęli, lecz kiedy 
w 80. minucie nadziali się na kon-
trę, odpuścili.

6. liga
Sad Chwiram - Legion Strączno 
3:1 (0:1)
Bramki: Sad - Jaremczuk 3, Le-
gion - Kacprzak
Gospodarze mieli przewagę, lecz 
byli nieskuteczni, za to goście 
niespodziewanie w 20. minucie 
objęli prowadzenie. Faulowany 
w „szesnastce” Kacprzak sam wy-
korzystał rzut karny. Miejscowi 
zaatakowali ze zdwojona siłą, lecz 
w bramce Legionu znakomicie 
spisywał się Kmiecik. Dopiero na 
początku drugiej partii Jaremczuk 
po dośrodkowaniu z rzutu rożne-
go głową skierował piłkę do siat-
ki, a w 60. minucie zdobył gola 
strzałem z bliska. Mógł wyrównać 
Kobusiński, lecz piłkarz Legionu 
nie pokonał samotnego bramkarza 
gospodarzy. Wynik meczu ustalił 
Jaremczuk, który na pięć minut 
przed końcem meczu trafił w dłu-
gi róg.

Redłovia Redło - Grom Szwecja 
0:3 (0:2)
Bramki: Rutka 2, Lorenc
Goście przyjechali po trzy punk-
ty i kontrolując wydarzenia na 
murawie konsekwentnie dążyli 

do zwycięstwa. Przyjezdni zagę-
ścili środek pola, szybki przerzut 
na skrzydło otwierał drogę do 
bramki rywali. Już po kwadransie 
Rutka po dośrodkowaniu strzałem 
głową zdobył gola, a tuż przed 
przerwą otrzymał prostopadłe po-
danie i ograł samotnego bramka-
rza gospodarzy. W drugiej odsło-
nie przyjezdni nadal przeważali 
nie dając miejscowym rozwinąć 
skrzydeł i cały czas naciskali. Wy-
nik ustalił Lorenc, który po zagra-
niu Felskowskiego wzdłuż linii 
pola karnego lobem przerzucił 
piłkę nad wybiegającym bramka-
rzem Redłovii.

Wiarus Żółtnica - Jedność Tucz-
no 6:0 (2:0)
Niestety Jedność znajduje się na 
równi pochyłej i nic nie wska-
zuje na to, aby coś się zmieniło. 
Gospodarze w tym spotkaniu 
przeważali w każdym momencie, 
a tylko braku skuteczności rywali 
goście mogą zawdzięczać, że nie 
ulegli wyżej. Z drugiej strony pił-
karzy Jedności należy podziwiać 
za hart ducha - pomimo ciągłych 
porażek nadal chcą grać.
piotr

Wymęczone punkty
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